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Vuoden 2021 valtuustoaloitteet ja kyselyt  
 
27.9.2021 Kaupunginhallitus, vastauksia kursiivilla. 
 
 

Kvalt 22.02.2021 § 17  
 
 
 1. Saukko Viljo, valtuustoaloite 22.2.2021. Kulttuurikirnun ja järven 

väliseen rinteeseen kesäteatteri. 
 
 Otetaan hyvinvointilautakuntaan selvitykseen kesäteatterin 

rakennuttaminen eri hallintokuntien yhteistyönä sekä selvitellään 
mahdollista ulkopuolista rahoittajaa. 

 
 2. Von Schulmann Ronald, valtuustoaloite 22.2.2021. Valtuustosalin 

laitteiston kehittäminen. 
 
 Talousarvioasia. Tulee pohdittavaksi, onko valtuutetuille ja muiden 

toimielimien jäsenille hankittava esim. kannettavat tietokoneet. 
 
 3. Vuorenmaa Heino ym. valtuustoaloite 22.2.2021. 

Kauppakassipalvelun jatkaminen. 
 
 Kauppakassipalvelu toimi keväällä 2021 niin kauan kun resurssien 

puolesta oli mahdollista. Palveluun oltiin tyytyväisiä. Kylätalkkari-
toiminnan jatkumista hankkeen päätyttyä pohditaan seuraavan 
kerran talousarvion 2022 yhteydessä. 

 
 4. Joentakanen Esko, valtuustoaloite 22.2.2021. Sensuuripäätös 

kumottava. 
 
 Asiasta on kaupunginhallituksen lainvoimainen päätös 31.5.2021 

§156. Kaupunginhallitus päätti, että resurssisyistä johtuen 
kaupunginvaltuuston kokoukset jatkossa ainoastaan striimataan 
(suoratoistetaan), jolloin sovellettavaksi eivät tule digipalvelulain 
saavutettavuusvaatimukset. 

 
 5. Särkipaju Leila ym. valtuustoaloite 22.2.2021. Asumisratkaisut. 
 
 Kaupungin edustus on ollut kutsuttuna kahden eri toimijan kanssa 

palaveriin, joissa on käsitelty ikäihmisten välimuotoista asumista 
tukevaa rakentamista Haapavedelle. Näissä asukkaiden palvelut 
ovat lähinnä kotiin vietäviä palveluita (ateriat, siivous, kevythoiva). 
Haasteena on ollut, että toteuttamiseen tarvittaisiin kaupungin 
merkittävää taloudellista tukea. 

 
 Haapaveden kaupunkiin on ollut yhteydessä myös muita toimijoita, 

jotka ovat olleet kiinnostuneita keskustan vapaista tonteissa, joihin 
he pohtivat ikäihmiselle sopivan asumisen rakentamista. 
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 6. Särkipaju Leila ym. valtuustoaloite 22.2.2021. Ruokalistojen 

saattaminen lehteen. 
  
 Keväästä 2021 lähtien ruokalistat ovat olleet julkaistuna lehdessä. 
 
 7. Repo Ilkka, valtuustoaloite 22.2.2021. Katuvalaistuksen 

järjestäminen Haapakoskelta. 
 
 Haapakosken ja Nivalantien-Oulaistentien välisen risteysalueen 

välisellä reitillä on noin 3,2 km valaisematonta maantiealuetta. 
Tämän reitin uudelle valaistukselle tulisi varata noin 80 000 €. 

 
 8. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Esiopetusjärjestelyistä. 
 
 Haapavesi on mukana opetus- ja kulttuuriministeriön päättämässä 

kaksivuotisessa esiopetuskokeilussa, joka kattaa vuosina 2016 ja 
2017 syntyneet lapset. Kokeilu päättyy vuonna 2023. 

 
 9. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Ajokorttiopetuksen tasa-

arvoisuus. 
 
 Haapaveden kaupunginhallituksen lainvoimainen päätös 15.2.2021 

§44. Haapaveden lukion opiskelijoille tarjotaan henkilöautokortin (B) 
opetus kaupungin kustantamana toistaiseksi syksystä 2021 alkaen. 
Ajokorttikoulutus on opiskelijalle maksutonta pakollisten ajotuntien 
osalta. Muut kustannukset, kuten ylimääräiset ajotunnit, 
viranomaismaksut ja tutkintomaksut opiskelija maksaa itse. 
Tarkemmat yksityiskohdat määritellään opiskelijan/huoltajan ja 
kaupungin välisellä sopimuksella. Mikäli opiskelija eroaa lukiosta 
ennen kolmannen opiskeluvuoden päättymistä, opiskelijan on 
korvattava kaupungin korvaamat ajokorttikustannukset erikseen 
määriteltävällä tavalla kaupungille. 

 
 10. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Haapakosken sillan kunto 

huono. 
 
 Haapakoskentiellä (Mt 18390) sijaitsevalle Haapakosken sillalle on 

suoritettu korjaustyöt huhtikuun ja kesäkuun välisenä aikana 2021. 
Hankkeen tilaajana oli ELY-keskus ja pääurakoitsijana Suomen 
Maastorakentajat Oy. 

 
 11. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Saattohoidon 

järjestäminen. 
 

Sosiaali- ja terveyspiiri Helmessä saattohoitoa järjestetään arviointi- 
ja kuntoutusyksikössä, kotona kotisairaalan toimesta tai kotisairaalan 
ja kotihoidon yhteistyönä, palvelukeskus Paakkilanhovin 
asumispalveluyksiköissä, Tähtelässä, Nokelassa ja Onnelassa sekä 
Pyhännän palvelukeskus Nestorissa.  
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Paakkilanhovin yksiköissä asuu pääosin kaksi henkilöä samassa 
huoneessa. Tämä tuo haasteita, kun toinen asukkaista siirtyy 
saattohoitoon. Nykyisin saattohoitotilanteessa saattohoidettava jää 
huoneeseen ja toinen asukas siirretään tilapäisesti oleskelutilan 
päädyssä olevaan niin sanottuun tv-huoneeseen. Onnelaan ja 
Tähtelään tullaan rakentamaan kaksi erillistä saattohoitohuonetta, 
jolloin yksityisyys voidaan turvata saattohoitotilanteessa. Remontista 
vastaa kaupungin tekniset palvelut ja sieltä saadun tiedon mukaan 
remontti alkaa marraskuussa 2021 ja sen pitäisi olla valmis 
helmikuun lopussa 2022.  

 
 12. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Kotisairaalahoidossa 

saunottamisen järjestäminen. 
 

Kotisairaalan toimesta ei järjestetä saunapalvelua, koska 

kotisairaalan toiminta on terveydenhuoltolain alaista sairaanhoitoa. 

Mikäli kotisairaala-asiakas tarvitsee kotona saunotusapua, ohjataan 

asiakas / omainen olemaan yhteydessä kotihoidon 

palveluohjaukseen, jonka kautta saa sosiaalihuoltolain mukaista 

kotihoidon kylpy- ja saunotusapua.   

 13. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Miksi Airi Hakalan 
saapuminen valtuustoon kertomaan työllisyysasioista on estetty? 

 
 Kasvun tie yrittäjyyteen -hanke tulee esittelyyn valtuustoseminaariin.  
 
 14. Repo Ilkka, valtuustokysely 22.2.2021. Miten Haapavesi 

laskuttaa sähköstä. 
 
 Haapaveden kaupunki laskuttaa ulkopuolisia omakustanne hintaan, 

ilman laskutuslisiä.  
 

Kvalt 24.05.2021 § 30  
 
 
 1. Vuorenmaa Heino, valtuustoaloite 24.5.2021. Liikennemerkit ja 

tienviitat kuntoon. Keskustaajaman alueella tilanne on parantunut 
mutta keskustan ulkopuolisiin alueisiin panostettava. 

 
 Maantieverkon tienpitäjälle Pohjois-Pohjanmaa ELY-keskukselle on 

huomautettu liikennemerkkien ja opasteiden huonosta kunnosta. 
 
 2. Heikkilä Raili (Haapaveden Kokoomus ry), valtuustoaloite 

24.5.2021. Ikäihmisille esteettömiä asuntoja Haapavedelle. 
 
 Kaupungin edustus on ollut kutsuttuna kahden eri toimijan kanssa 

palaveriin, joissa on käsitelty ikäihmisten välimuotoista asumista 
tukevaa rakentamista Haapavedelle. Näissä asukkaiden palvelut 
ovat lähinnä kotiin vietäviä palveluita (ateriat, siivous, kevythoiva). 
Haasteena on ollut, että toteuttamiseen tarvittaisiin kaupungin 
merkittävää taloudellista tukea. 
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 Haapaveden kaupunkiin on ollut yhteydessä myös muita toimijoita, 
jotka ovat olleet kiinnostuneita keskustan vapaista tonteissa, joihin 
he pohtivat ikäihmiselle sopivan asumisen rakentamista. 

 
 3. Mäkinen Janne (Keskustan valtuustoryhmä), valtuustoaloite 

24.5.2021. Vaikuttamistoimielinten valinta ja toiminta. 
 
 Haapaveden kaupunginvaltuusto 24.5.2021 §27. 
 Nuorisovaltuusto voi päättää edustajansa kasvatus- ja 

koulutuslautakunnan sekä hyvinvointilautakunnan kokouksiin, jossa 
hänellä on läsnäolo- ja puheoikeus. Nuorisovaltuuston edustajalle ei 
kuitenkaan ole läsnäolo-oikeutta lautakunnan käsitellessä salaista 
asiaa. Nuorisovaltuuston valitseman edustajan ja hänen 
varaedustajansa toimikausi on yhden vuoden pituinen. 

 
 4. Kollin Janne ym. valtuustoaloite 24.5.2021. Valtuustoaloite Pride-

liputuksesta Haapaveden kaupungissa. 
 
 Haapaveden kaupungin liputuskäytäntö perustuu tällä hetkellä 

Suomen virallisiin liputuspäiviin.  
 
 5. Viinala Jarmo ym. valtuustokysely 24.5.2021.  
 Allekirjoittaneet kaupunginvaltuutetut kysyvät valtuustokyselyssä 

oman vuodeosaston muututtua kotisairaalaaksi joitain kuukausia 
sitten seuraavat kysymykset: 

 
 Onko arvioituja säästöjä saavutettu? 
 
 Mitkä on kustannukset potilaskuljetuksista ja vuodeosaston 

ostopaikoista hajalleen maakunnan eri vuodeosastoille ja onko se 
inhimillistä asiakkaita kohtaan? 

 
 Vaarantuuko potilaturvallisuus hoitoa vaativien potilaiden pitkien 

matkojen kuljetuksista? 
 
 Saavatko omaiset tiedon minne heidän omainen on viety 

vuodeosastoille, vai rajoittaako yksityisyyden suoja sitä kertomasta? 
 - Perusturvajohtaja Ritva Hantula vastasi kyselyyn kokouksessa. 
 
 6. Karstunen Hannu, valtuustoaloite 24.5.2021. Ulkoilureittien 

kehittäminen. 
 
 Hyvinvointilautakunta ottaa asian käsittelyyn ja voi esim. nimetä 

työryhmän selvittämään ulkoilureittien kehittämistä. 
 
 7. Särkipaju Leila (Keskustan valtuustoryhmä), valtuustoaloite 

24.5.2021.Päiväkoti Onnimannin piha-alue. 
 
 Päiväkoti Onnimannin piha-aluetta voidaan muodoltaan kutsua L:n 

malliseksi. Sivuista kaksi rajoittuu seurakunnan maa-alueeseen, yksi 
pääty tiealueeseen, yksi itse päiväkotirakennukseen. Piha-alueelle 
on ollut toiveissa saada leikkivälineiden lisäksi mm n. 30neliön 
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leikkiväline/ratasvarasto. käytännössä laajentamiseen kaupungin 
omalla maa-alueella on siis olemassa kaksi suuntaa. 
Vaihtoehto 1. 
kaksikymmentä metriä leveä suikale n.70 metrin päässä 
päiväkodista kirkkojärven suuntaan. 
 
Vaihtoehto 2. 
Laajentaminen itään Peltola/Rantalaan päin. 
Huomioiden varaston tarpeen ja nykyisten leikkivälineiden 
turvallisuusvaatimuksista johtuen vaihtoehdoista 2. on toimintojen 
kannalta ainoa vaihtoehto. Itään laajentumisen ongelmana on 
alueella sijaitseva purkukuntoinen varastorakennus, jossa sijaitsee 
niin päiväkodin leikkiväline kuin teknisen toimen 
varastoja/huoltotiloja sekä seurakunnan Arkin lämmönjakokeskus. 

 
 Onnimannin pihan laajennukseen palataan, kun 

lämmönjakokeskuksen ja teknisen toimen tilaongelmaan on löytynyt 
ratkaisu. 

 
 8. Paavola Antti, valtuustoaloite 24.5.2021. Valaistusta ja 

turvallisuutta Nevalanmäelle. 
 
 Lehonsaarentien valaisemattoman maantieosuuden eteläpään sekä 

Lehonsaarentien ja Nevalanmäentien risteysalueen välisellä reitillä 
on noin 0,3 km valaisematonta maantiealuetta. Tämän reitin uudelle 
valaistukselle tulisi varata noin 10 000 €. 

 
 9. Paavola Antti, valtuustoaloite 24.5.2021. Yritysvierailut. 
 
 Yritysvierailuja valtuutetuille voidaan järjestellä yhteistyössä 

elinkeinotoimen kanssa. 
 
 10. Joentakanen Esko, valtuustoaloite 24.5.2021. Haapavesi 

yrittäjäystävällisemmäksi. 
 
 Kaupunginhallitus on päättänyt tarjouksessa olleiden yritystonttien 

myymisen periaatteista. Tonttien markkinoinnissa pyritään 
huomioimaan paremmin yritysten tarpeet. 

 
 11. Joentakanen Esko, valtuustoaloite 24.5.2021. Toimielinten 

pöytäkirjojen avoimuutta netissä lisättävä. 
 
 Tällä hetkellä toimielinten pöytäkirjat ovat nähtävillä netissä 2 vuotta 

(tiedonintressi). Pyytämällä pöytäkirjat saa nähtäville haluamaltaan 
ajanjaksolta.  

 

Kvalt 16.08.2021 § 60  
 
 
 1. Mäkinen Janne, valtuustokysely 16.8.2021.  
 Täsmennys, että kaupunginhallituksen toimikausi kestää myös 

31.5.2023 saakka. 
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 Vaalirahoitusilmoituksen jättöpäivä on tänään. 
 
 2. Repo Ilkka, valtuustokysely 16.8.2021. 
 Repo ilmoitti että ei pysty avaamaan kaupungin sähköposteja. 

Osoittaako kaupunki tietokoneen ja tietoliikenneyhteyden hänen 
käyttöönsä? 

 
 Asia selvitetty. 
 
 3. Haukipuro Teemu (Keskustan valtuustoryhmä), valtuustoaloite 

16.8.2021. Kummivaltuutettu nuorisovaltuustolle. 
 
 Asia on annettu nuorisovaltuustolle käsiteltäväksi 
 
 4. Pekkala Outi (Vasemmiston valtuustoryhmä), valtuustoaloite 

16.8.2021. Kulttuuristrategian laatiminen. 
 
 Kulttuuristrategian laatiminen voidaan ottaa käsittelyyn uuden 

kuntastrategian valmistelun yhteydessä vuonna 2022. 
Kulttuurikasvatussuunnitelman laatiminen on käynnistymässä 
hyvinvointilautakunnan alaisen toiminnan osalta. 


